
 

Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava, IČO: 70890749 
ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 7/2022 konaného dne 13. října 2022 
 
 
Přítomni: 

1. Fialová Jana (předsedkyně) 6. Pátek Radek 

2. Vaněk Petr 7. Bičík Lukáš 

3. Šimečková Eva 8. Prošek Vladimír 

4. Kozdas Marta 9. Králík Ondřej (tajemník) 

5. Benc Ota  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Kobrlová Bohumila 3. Feldbabel Vít (místopředseda) 

2. Kabelka Miroslav 4. Kostečková Karolína 
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Organizační zajištění školního roku 2022/2023; 
5. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech; 
6. Informace o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2023; 
7. Informace o vývoji potřeb trhu práce v kraji v roce 2022 a výhled na rok 2023; 
8. Diskuze a různé; 
9. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
J. Fialová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedáních Rady Kraje Vysočina č. 19/2022 – 32/2022, v období 1. 6. 2022 - 
4. 10. 2022. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat zde: 
https://samosprava.kr-vysocina.cz/rada 
 
O. Králík sdělil, že novým ředitelem Gymnázia dr. A. Hrdličky v Humpolci se stal Mgr. Jiří Dalík. 
Novou ředitelkou Dětského domova, Nová Ves u Chotěboře 1 se stala Mgr. Zuzana Kalvodová 
Dymáčková. Novou ředitelkou Střední školy stavební Jihlava se stala Ing. Markéta Metelková. 
 
V. Prošek vznesl dotaz na bod z RK č. 19/2022, a to: „Porušení rozpočtové kázně - Gymnázium 
Jihlava“. O. Králík odpověděl, že Odbor kontroly Krajského úřadu Kraje Vysočina zjistil při 
následné veřejnosprávní kontrole porušení rozpočtové kázně u Gymnázia Jihlava (dále jen 
"organizace"). U organizace došlo k porušení rozpočtové kázně ve dvou případech. V prvním 
případě tím, že organizace nezahrnula do pořizovací ceny majetku (6 tabulí a 6 projektorů) náklady 
na instalaci a tyto náklady uhradila z provozních prostředků. Pokud by byly tyto náklady zahrnuty 
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do pořizovací ceny majetku, převýšila by cena tabulí hranici 40 000 Kč za ks a tím by se jednalo o 
investiční výdaj, který měl být hrazen z fondu investic. Tímto postupem organizace nedodržela 
ustanovení § 31 odst. 2 a) zákona 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve 
znění pozdějších předpisů a porušila rozpočtovou kázeň ve výši 229 416 Kč dle ustanovení § 28 
odst. 10 písm. c) zákona č. 250/2000 Sb. a ve výši 18 876 Kč dle ustanovení § 28 odst. 10 písm. 
d) zákona č. 250/2000 Sb. 
V druhém případě organizace uhradila pořízení dlouhodobého hmotného majetku z provozních 
prostředků (22. 12. 2020) a fond investic použila až při zařazení majetku do užívání (26. 2. 2021). 
Tím, že organizace nepoužila prostředky fondu investic k okamžiku pořízení majetku, se dopustila 
porušení rozpočtové kázně ve výši 47 891,80 Kč dle ustanovení § 28 odst. 10 písm. d) zákona 
č. 250/2000 Sb. Organizace dne 26. 5. 2022 požádala zřizovatele o prominutí odvodu za porušení 
rozpočtové kázně. 
 

4. Organizační zajištění školního roku 2022/2023 
Členové výboru byli seznámeni s podkladovým materiálem „Organizace školního roku 2022/2023 
v základních školách, středních školách, základních uměleckých školách a konzervatořích. 
Vzdělávání cizinců je legislativně zajištěno na základě zákona LEX Ukrajina. Jsou určeny základní 
školy, kde probíhá výuka ČJ. V KV je jich 10. Pro vzdělávání cizinců SŠ jsou určeny dvě školy v 
KV, a to SŠ PTA Jihlava a OA a hotelová škola Třebíč. Distančně lze vzdělávat i žáky ve svých 
domovských školách, a to právě prostřednictvím určených škol. 
Probíhala jednání, jak přizpůsobit oborovou nabídku na školách, tak aby se setkávala poptávka 
v místě s danou nabídkou oborů. Do 30. 9. 2022 školy podávaly své žádosti o změny ve školském 
rejstříku. Materiál bude předložen na příštím zasedání výboru. 
Sběr účetních výkazů (počty žáků na SŠ). V současné době probíhá sběr údajů. Počty žáků na SŠ 
rostou, velký nárůst je u maturitních oborů na odborných školách. Na dalším zasedání výboru 
budou podány bližší informace. 
 

5. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání 
ve vybraných oborech 

O. Králík informoval o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve 
vybraných oborech. Materiál bude součástí zápisu. 
 
Projekt „Energetik“ – elektrotechnický obor zaměřený na vzdělávání v silnoproudu a strojírenství. 
Obor je určen úspěšným absolventům základních škol. Jedná se o čtyřleté studium, zakončené 
maturitní zkouškou. Tento studijní obor  vybavuje žáky jak všeobecným, tak odborným vzděláním 
v oblastech elektrotechniky a strojírenství pro obsluhu energetických strojů a zařízení. Se zástupci 
ČEZ bylo projednáváno, že z důvodu rozšíření JE Dukovany, by bylo potřeba tento obor rozšířit, 
navýšit počty studentů (druhá třída tohoto oboru). Je ale zapotřebí zajistiti dostatečné prostory pro 
tento obor. Jednalo by se o přístavek u stávajícího pavilonu. Společnost ČEZ by se na financování 
stavebních prací finančně podílela. Paní ředitelka SPŠ Třebíč si již podala žádost o změnu ve 
školském rejstříku. 
 
Projekt Gastroakademie – hlavním záměrem tohoto projektu je prohloubit zájem žáků o obor 
kuchař - číšník, zvýšit znalosti z teorie díky speciální odborné výuce pod dohledem odborníků 
z praxe. Každá z restaurací nabízí vybraným žákům 2. a 3. ročníků kromě standardního 
praktického vyučování také nadstavbu ve formě vzdělávání v oblasti, na kterou se každá 
z restaurací zaměřuje, co ji charakterizuje. Postupně se do projektu zapojily tyto restaurace 
z celého Kraje Vysočina: Tři Knížata Jihlava, Radniční restaurace Jihlava, Jelínkova Vila Velké 
Meziříčí, Buena Vista, Hotel Slávie Pelhřimov a Fabrika Humpolec. 
 
Program P-TECH 
Projekt P-Tech (z angl. Pathways in Technology Early College High Schools) společnosti IBM 
propojuje středoškolské, vysokoškolské a firemní prostředí a dává mladým lidem možnost rozvíjet 
schopnosti a dovednosti, které uplatní pří výběru dalšího povolání. Zapojené školy: SŠ PTA 
Jihlava, Gymnázia Žďár nad Sázavou a Třebíč, VOŠ a SPŠ Žďár nad Sázavou a SPŠ Třebíč. 
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Partnery škol jsou spolu s IBM ČR i BOSCH Diesel Jihlava, Vysoká škola polytechnická Jihlava, I 
& C Energo, DEL, MANN+HUMMEL Service, ICE Industrial Services a Kraj Vysočina. 
 
J. Fialová vyjádřila nesouhlas s možnými končícími projekty, a to: Cihla k cihle, Merkur. O. Králík 
doplnil, že některé soutěže končit nebudou, jen se změnil formát. Snaha bude, aby soutěže byly 
pod patronátem škol, kraj by je i nadále podporoval. 
 

6. Informace o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2023 
V průběhu jednání tohoto bodu se dostavila členka výboru M. Kozdas. 
 
O. Králík informoval členy výboru o přípravě rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 
2023. Návrh rozpočtu prošel zatím prvním čtením, byly okomentovány jednotlivé položky rozpočtu. 
V návrhu rozpočtu je počítáno s dvojnásobným navýšením nákladů na elektrické energie a 
pětinásobným navýšením nákladů na plyn. Vysoké a nízké napětí je vysoutěženo na spotovém 
trhu. Z hlediska opatření jsou vytipovány budovy pro možnou instalaci fotovoltaiky, instalace 
úsporných osvětlení atd. 
U položky „Systémová podpora činnosti ZUŠ, SVČ a personálního zajištění u PPP a SPC 
Vysočiny“ se jedná o finanční prostředky určené na přímou podporu ZUŠ a SVČ a připravovaný 
podpůrný program k zatraktivnění práce pedagogicko-psychologické poradny a speciálně 
pedagogického centra. Jedná se o novou položku. 
Dále pohovořil o „Strategii vzdělávání“. Toto téma bude blíže rozebráno na některém z dalších 
zasedáních. 
 
M. Kozdas pohovořila o problematice nemožnosti zkrácených úvazků odborníkům z praxe v PPP a 
SPC. O. Králík sdělil, že o tomto problémů kraj ví a tato situace bude řešena. V Třebíči, Havlíčkově 
Brodě a v Jihlavě prošly budovy PPP a SPC rekonstrukcí (budovy byly rozšířeny), tudíž je zde 
možné zaměstnat více pracovníků, a to právě i na zkrácené úvazky. Dále vznesla podnět na 
zvýšení úvazku u Metodik prevence. Rozpočet bude předložen na prosincovém zasedání 
zastupitelstva kraje ke schválení. Na sestavení rozpočtu pro rok 2023 bude mít značný vliv nárůst 
cen energií. 
 

7. Informace o vývoji potřeb trhu práce v kraji v roce 2022 a výhled na rok 2023 
Členové výboru byli seznámeni s podkladovým materiálem „Informace o vývoji potřeb trhu práce 
v kraji v roce 2022 a výhled na rok 2023“. 
Kraj Vysočina patří mezi kraje s nízkou nezaměstnaností. V srpnu se celkový počet uchazečů o 
zaměstnání zvýšil na 9 581, počet hlášených volných pracovních míst klesl na 9 492 a podíl 
nezaměstnaných osob se zvýšil na 2,7 %. V průběhu měsíce srpna bylo nově zaevidováno 1 666 
osob. Z evidence během měsíce srpna odešlo celkem 1 248 uchazečů (ukončená evidence, 
vyřazení uchazeči). Zvýšení nezaměstnanosti registrovaly v srpnu všechny okresy našeho kraje. V 
okresech Havlíčkův Brod, Jihlava, Pelhřimov a Třebíč vzrostla nezaměstnanost o 0,1 %. V okrese 
Žďár nad Sázavou se nezaměstnanost zvýšila o 0,2 %.  
Ke konci měsíce bylo evidováno na ÚP ČR, Krajské pobočce v Jihlavě 5 474 žen, 525 absolventů 
škol všech stupňů vzdělání a mladistvých. Podporu v nezaměstnanosti pobíralo 3 836 uchazečů o 
zaměstnání, tj. 40,0 % všech uchazečů vedených v evidenci.  
Největší zájem je o pracovníky z oblasti strojírenství, stavebnictví, dělnické profese, pracovníky 
obsluhy strojů, zdravotnický personál, pomocné síly atd. 
 

8. Diskuze a různé 
Přítomní členové výboru se shodli, že výbor se bude scházet jednou za dva měsíce, a to druhý 
čtvrtek v daném měsíci od 15 hod. (prosinec, únor, duben, červen, říjen, prosince)  
L. Bičík vznesl dotaz na provozní prostředky na příští rok SŠ. O. Králík odpověděl, že probíhá sběr 
účetních závěrek za tři čtvrtletí. Po třetím čtvrtletí se tím RK bude zabývat, aby se zjistila, jaká je 
reálná potřeba. V průběhu listopadu by mělo být rozhodnuto. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 8. prosince 2022 od 15:00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57. 



 

Číslo jednací: KUJI 90302/2022 
 

Číslo stránky 4 

 
9. Závěr 

J. Fialová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
 
Ing. Jana Fialová, MBA 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Ing. Ondřej Králík 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 17. října 2022 


